



TRADE QUALIFICATION AND DESIGNATED TRAINER APPLICATION

Please read the information and instructions carefully. Submit this completed form and the trade-related Verification of Trade Competence (VTC) Form to your local Education, Culture and Employment (ECE) Service Centre. If you need help completing these forms, a Career Development Officer (CDO) can provide assistance and information. Visit [ECE Service Centres](#) for contact information.

Please note:

- There is no fee required to apply for Designated Trainer status
- There is no fee to apply for Trades Qualification
- There is a non-refundable \$200.00 exam fee for those writing a Qualification Examination

The personal information collected in this application will be used to determine your eligibility to be qualified as a Journey person or Designated Trainer in the trade entered in Section 1 of this application. This information and the personal information we obtain throughout your program will be used as per the *Apprenticeship, Trade and Occupation Certification Act*, the *Apprenticeship and Trade Regulations* and the *Occupation Certification Regulations* and:

- To administer the apprenticeship and trade qualification program, and
- To facilitate your involvement in the Interprovincial Standards (Red Seal) Program, for research and statistical purposes, and may be provided to Statistics Canada where required.

FORMULAIRE DE CANDIDATURE À LA QUALIFICATION PROFESSIONNELLE ET AU STATUT DE FORMATEUR DÉSIGNÉ

Veillez lire les informations et les instructions fournies attentivement. Ce formulaire, ainsi que le formulaire attestant de votre expérience dans ce métier doivent être retournés à votre centre de services du MÉCF le plus proche une fois remplis. Si vous avez besoin d'aide pour remplir ces formulaires, un agent de perfectionnement professionnel (APP) peut vous aider et vous fournir des renseignements. Consultez [le site Web du MÉCF](#) pour obtenir les coordonnées des centres de services.

Remarques :

- Il n'y a pas de frais d'inscription pour obtenir le statut de formateur désigné.
- Il n'y a pas de frais d'inscription pour obtenir un certificat de qualification professionnelle.
- Les frais pour passer l'examen à la qualification professionnelle sont de 200 \$ et ne sont pas remboursables.

Les données personnelles recueillies dans la présente demande serviront à déterminer votre admissibilité à devenir compagnon ou formateur désigné dans le métier indiqué dans la section 1. de ce formulaire. Conformément à la *Loi sur l'apprentissage et la qualification professionnelle des métiers et professions*, au *Règlement sur l'apprentissage et la qualification professionnelle des métiers et professions* et au *Règlement sur la qualification professionnelle des professions*, ces renseignements et les données personnelles que nous obtenons dans le cadre du programme serviront à :

- Administrer le programme d'apprentissage et de qualification aux métiers;
- Faciliter votre participation au Programme des normes interprovinciales (Sceau rouge), serviront à des fins de recherche et de calculs statistiques et pourront être fournis à Statistique Canada si nécessaire.

Application Package Checklist / Liste de vérification de la demande

- | | |
|---|--|
| <input type="checkbox"/> Signed and completed Trade Qualification/Designated Trainer Application
Formulaire de candidature à la qualification professionnelle ou de formateur désigné, rempli et signé | <input type="checkbox"/> Official certificates, diplomas and/or transcripts from previous technical training institutions, if applicable
Copies officielles des certificats, diplômes ou relevés de notes provenant d'établissements dans lesquels vous avez effectué une précédente formation technique, s'il y a lieu |
| <input type="checkbox"/> Appropriate trade-specific VTC Form that is signed by the supervising journey person
Formulaire attestant de votre expérience dans le métier en question, signé par votre compagnon-superviseur | <input type="checkbox"/> Self-Declaration Letter, if applicable
Déclaration sur l'honneur, s'il y a lieu |
| <input type="checkbox"/> Completed Apprenticeship and TQ Fee Form
Demande d'inscription remplie et droits associés au titre professionnel | <input type="checkbox"/> Current Resume
Curriculum vitae à jour |

Submitting CDO:
APP présentant la demande : _____

Apprenticeship Trades Métiers en apprentissage	Length of Apprenticeship (periods) Durée de l'apprentissage (par périodes)	TQ Hours Nombre d'heures
Appliance Service Technician (Red Seal) Technicien en entretien d'appareils électroménagers (Sceau rouge)	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Auto Body Technician (Red Seal) Technicien en carrosserie (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Auto Body Technician – Auto Body Prepper Technicien en carrosserie — préparateur	2 x 1,800 2 x 1 800	5,400 5 400
Auto Body Technician – Auto Body Refinisher Technicien en carrosserie — finisseur	2 x 1,800 2 x 1 800	5,400 5 400
Auto Body Technician – Auto Body Repairer Technicien en carrosserie — réparateur	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Automotive Service Technician (Red Seal) Technicien d'entretien automobile (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Baker (Red Seal) Boulangier-pâtissier (Sceau rouge)	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Cabinetmaker (Red Seal) Ébéniste (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Carpenter (Red Seal) Charpentier-menuisier (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Communication Technician Technicien en communications	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Construction Electrician (Red Seal) Électricien en construction (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Cook (Red Seal) Cuisinier (Sceau rouge)	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Electrical Motor Systems Technician (Red Seal) Technicien de systèmes de moteurs électriques (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Floor Covering Installer (Red Seal) Poseur de revêtements de sol (Sceau rouge)	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Gasfitter A (Red Seal) Ajusteur-gazier A (Sceau rouge)	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Gasfitter B (Red Seal) Ajusteur-gazier B (Sceau rouge)	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Glazier (Red Seal) Vitrier (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Hairstylist (Red Seal) Coiffeur-styliste (Sceau rouge)	2 x 1,800 2 x 1 800	5,400 5 400
Heavy Equipment Mechanic – Off-Road Mécanicien de matériel lourd — hors route	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Heavy Equipment Mechanic – Transport Trailer Mécanicien de matériel lourd — camion à remorque	1 x 1,800 1 x 1 800	3,600 3 600
Heavy Equipment Mechanic – Truck and Transport Mécanicien de matériel lourd — camions et transport	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Housing Maintainer Préposé à l'entretien des bâtiments	3 x 1,800 3 x 1 800	7,200 7 200
Industrial Electrician (Red Seal) Électricien industriel (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Instrument Technician (Red Seal) Technicien en instrumentation (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Insulator – Heat and Frost (Red Seal) Calorifugeur — chaleur et froid (Sceau rouge)	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000
Locksmith Serrurier	4 x 1,800 4 x 1 800	9,000 9 000